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قیمت بازارنوع سکه
1/167/000سکه تمام طرح جدید
1/140/000سکه تمام طرح قدیم

614/000نیم سکه
327/000ربع سکه

203/000گرمی
113/943هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
4095دلار
4310یورو
4980پوند

1190لیر ترکیه
1140درهم امارات

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

با ارسال نامه ای به گمرک خواستار شد

حاتم بخشی وزیر صنعت از جیب مردم
جریمه 3 هزار میلیارد تومانی شرکت کره ای را لغو کنید!

رئیس بانک توسعه صادرات در پاسخ به سوال کیهان مطرح کرد

الزامات دستیابی به نظام بانکی بدون ربا

یحیی آل اسحاق:

کالاهای اساسی
 48 درصد گران شده است

کوچک شدن سهم گوشت قرمز در سبد غذایی مردم
جام جم

جام جم از گرانی گوشت قرمز گزارش داده است:  در حالی سرانه مصرف 
گوشت قرمز کشورمان کاهش یافته که قیمت این ماده پروتئینی همواره 
رو به افزایش بوده و بسیاری از مصرف کنندگان را نگران کوچک تر شدن 

سهم این ماده در سبد غذایی خود کرده است.
بررسی های انجام شده در سطح بازار پایتخت، حکایت از این دارد که 
طی یک هفته گذشــته، قیمت گوشت قرمز به یک باره با افزایش تقریبا 

5000 تومانی به حدود 40 هزار تومان رسیده است.
از ســوی دیگر، این افزایش قیمــت غافلگیرکننده در حالی صورت 
گرفته که ســازمان میادین میوه و تره بار که معمولا قیمت مصوب و روز 
کالاهای اساســی را اعلام می کند، قیمت گوشت قرمز را از نرخنامه خود 

حذف کرده است.
گرانی اخیر دلار، صادرات و قاچاق دام را جذاب  کرده اســت؛ برخی 
کارشناسان درباره افزایش قیمت گوشت قرمز در بازار می گویند، کاهش 
عرضه دام زنده برای کشتار و پشت سر گذاشتن سه پیک تقاضا طی یکی 
دو ماه گذشته عامل اصلی افزایش قیمت بوده و برخی دیگر این روند را 
نشــانه ای از کاهش ذخایر گوشت منجمد عنوان کرده اند تا جایی که به 
احتمال زیاد این روند افزایش قیمتی تا ورود دوباره دام زنده برای کشتار، 

یعنی نیمه اسفند ادامه خواهد داشت.

رئیس بانک توسعه صادرات، الزامات دستیابی به نظام بانکی 
بدون ربا را تشریح کرد.

علی صالح آبادی این مطلب را در پاسخ به سوال خبرنگار کیهان ابراز 
کرد.

خبرنگار اقتصادی ما در گفت وگو با وی که رئیس انجمن مالی اسلامی 
هم هست با اشاره به برگزاری همایش این انجمن در هفته  آینده گفت: 
برگزاری این همایش ها خوب اســت اما آنچه در حال حاضر مهم به نظر 
می رســد این است که بزرگترین مشکل نظام بانکی ما شبهه ربوی بودن 
آن است و حتی بسیاری از مراجع و متخصصان معتقدند قانون بانکداری 
بدون ربا مصوب دهه 60 الان اجرا نمی شود بنابراین، سوال این است که 
انجمن مالی اسلامی چه اقدامی برای رفع شبهه ربوی بودن بانک ها انجام 

داده یا خواهد داد؟
صالح آبادی در پاسخ گفت: یک بخش از مشکل ربوی بودن نظام بانکی 
به قوانین نظام بانکی برمی گردد. ما باید بپذیریم چون قانون پولی بانکی 

ما مربوط به دهه های قبل است لذا نیازمند بازنگری است.
وی با بیان اینکــه قانون نظام بانکی در مجلس قبل و مجلس فعلی 
همچنان در حال بررســی اســت افزود: یکی از نشست های انجمن مالی 
اسلامی به بررسی قوانین اختصاص پیدا کرده و اینکه قوانین مذکور چقدر 

می تواند به حل مشکل شرعی کمک کند.
رئیس بانک توسعه صادرات ابراز امیدواری کرد با تصویب قانون جدید 

مشکل اصلاح قوانین برطرف شود.
وی ضرورت دیگر برای اصلاح نظام بانکی را آموزش کارکنان بانک ها 
دانســت و گفت: من که مدتی اســت در بانک مشغول به فعالیت هستم 

متاسفانه خلأ کمبود آموزش کارکنان بانکی را کاملا احساس می کنم.
رئیس انجمن مالی اســلامی گام بعدی برای اصلاح نظام بانکی را در 
ارتقای جایگاه کمیته فقهی بانک مرکزی دانست و اظهار کرد: در لایحه ای 
که در مجلس در حال بررسی است قرار است کمیته فقهی بانک مرکزی 

طبق نظر رهبر معظم انقلاب به یک رکن در این بانک تبدیل شود.
وی همچنین از برگزاری دومین همایش انجمن مالی اسلامی در 12 

دیماه در دانشگاه الزهرا)س( خبر داد.

رئیس انجمن واردکنندگان 
برنج خبر داد

سوءاستفاده 
قاچاقچیان از 
قانون واردات 

ته لنجی
رئیس انجمن واردکنندگان 
کرد:  تصریــح  ایــران  برنج 
واردکنندگان ته لنجی به جای 
مقدار قانونی، از هر لنج به اندازه 

20 وانت برنج وارد می کنند.
بیان  با  ســید احمد بحق 
اینکــه بخش قابــل توجهی 
برنــج بصــورت قاچــاق و با 
اســم ته لنجی به کشور وارد 
می شود، افزود: ته لنجی تعریف 
مشخصی دارد و براساس قانون 
مجوز واردات از این طریق به 
مقدار معین داده شــده است 
اما افراد با ســوء اســتفاده از 
این مجوز مقادیر قابل توجهی 
تعرفه،  بــدون پرداخت  برنج 
عوارض و یا مالیات به کشــور 

وارد می کنند.
رئیس انجمن واردکنندگان 
برنج ایران در گفت وگو با فارس 
تصریح کرد: برنج از هند به دبی 
صادر می شود و از آنجا به وسیله 
لنج به کشــور وارد می شود و 
واردکننــدگان به جای مقدار 
قانونی از هر لنج، به اندازه 20 

وانت برنج وارد می کنند.
داشــت:  بیــان  بحــق 
باعث  برنج  واردات  ممنوعیت 
واردات قاچاق این کالا شــده 
اســت در حالی که با افزایش 
چند برابــری تعرفه در فصل 
برداشت برنج، می توان واردات 
برنــج را به خوبی کنترل کرد 
و فقط نیاز واقعی به کشــور 

وارد شود. 
افزود: در حال حاضر  وی 
قانونی  و  واقعی  واردکنندگان 
برنج کــه تعرفــه، مالیات و 
عــوارض پرداخــت می کنند 
قاچاقچیان  اما  مانده اند  بیکار 
بــدون پرداخت حقوق دولتی 
و بدون هیچ نظارتی از طریق 
ته لنجی برنج به کشــور وارد 

می کنند.
رئیس انجمن واردکنندگان 
برنج ایران همچنین در پاسخ 
به این پرسش که چرا علیرغم 
تولید بیــش از 2 میلیون تن 
برنج در سال جاری هنوز قیمت 
هر کیلو از این کالا در بازار بین 
12 تا 14 هزار است، گفت: آمار 
تولید اشکال دارد، چرا که اگر 
واقعا 70 درصد نیاز کشــور از 
طریق برنج داخلی تأمین شود 
نباید تا این اندازه برنج در بازار 

گران شود. 
اظهار داشت: میزان  بحق 
تولید برنــج ایرانی جوابگوی 
مصرف داخلی نیست و بخشی 
از آن بایــد از طریــق واردات 

تأمین شود. 
وی با تأکید بر اینکه قاچاق 
آمار را به گمراهی می کشــاند 
گفت: از آنجا که روی سلامت 
کالای قاچاق هیچ گونه نظارتی 
وجود ندارد این موضوع سلامت 

را هم زیر سؤال می برد. 
بحق افــزود: البته موضوع 
دیگری که سبب گرانی برنج 
ایرانی شــد، هجمه ای بود که 
دو سال قبل در مورد آلودگی 
شــرکت  وارداتی  برنج هــای 
شــد  مطرح  دولتی  بازرگانی 
و این اتفــاق مصرف کننده را 
به ســمت مصرف برنج ایرانی 
ســوق داد و نتیجه آن امروز 
همان افزایش قیمت برنج در 

بازار است. 
رئیس انجمن واردکنندگان 
برنج ایران درباره کاهش قیمت 
برنج ایرانی با آزاد شدن واردات 
این کالا نیز گفــت: تأثیر آن 
موقتی اســت زیرا بازار برنج 
ایرانی و خارجی کاملا متفاوت 

از یکدیگر است.
این  به  پاســخ  بحق در 
ســوال که اگر بازار این دو 
کالا از یکدیگر متفاوت است 
چرا در ســال های قبل که 
واردات برنج بدون ممنوعیت 
انجام می شــد، برنج ایرانی 
به فروش  زیر قیمت واقعی 
می رفت و تولید کننده متضرر 
می شد، تأکید کرد: به هرحال 
واردات بی رویه به تولید ضربه 
می زند و ما هم با آن مخالف 

هستیم.
رئیس انجمن واردکنندگان 
برنج گفت: علیرغم اعلام وزارت 
جهاد کشاورزی مبنی بر آزاد 
شدن واردات برنج، پس از فصل 
برداشــت هنوز ثبت سفارش 

انجام نمی شود.

عضو اتاق بازرگانــی تهران گفت: طبق گزارش بانک مرکزی 
برخی کالاهای اساسی که مهم ترین هزینه خانواده های متوسط 

به پایین است، 48 درصد گران شده است.
یحیی آل اسحاق در گفت وگو با نسیم آنلاین درباره گران شدن کالاهای 
اساسی بیش از نرخ تورم اعلامی دولت اظهار کرد: طبقات متوسط به پایین 
جامعه بیش از 50 درصد جمعیت کشور را تشکیل می دهند و اینها از نظر 
درآمد و کیفیت زندگی متوســط به پایین هستند و از آن سو 75 درصد 

هزینه های این خانواده ها در پنج مقوله قرار دارد.
وی افزود: این پنج رشــته شامل معیشت و خوراک، مسکن، پوشاک، 
بهداشــت و آموزش اســت و در این میان خوراک و کالاهای اساسی در 
مهمترین رده اهمیت برای هر خانواده قرار دارد. متاســفانه علی رغم این 
که دولت توانســته تورم را کنترل کند و از دو رقمی به یک رقمی آن را 
تبدیل کند و این موضوع در کلان اقتصاد نیز درســت است، اما به گفته 
بانک مرکزی کالاهای اساسی که هزینه عمده زندگی مردم است افزایش 

48 درصدی داشته است.
عضو اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: شاید گران شدن کالاهای اساسی 
تاثیــر چندانی بر روی زندگی طبقه مرفه تر جامعه نداشــته اما ســفره 
خانواده های متوسط به پایین جامعه را کوچکتر کرده است. مسکن نیز به 
همین ترتیب، شاید قیمت مسکن تغییر چندانی نکرده باشد اما اجاره ها 

افزایش یافته است.
آل اسحاق اظهار داشت: در حقیقت وضعیت این طبقه جامعه به گونه ای 
شده که درآمدهایشان با هزینه هایشان همخوانی ندارد یعنی نمی توانند 
زندگی خود را به راحتی بچرخانند از آن طرف بیشــترین بیکاری ها نیز 
مربوط به این خانواده هاست و این موضوع نیز مشکلات را بیشتر می کند.

وی تاکید کرد: در دوران جنگ با این که مشکلات فراوانی داشتیم اما 
همت دولت این بود که این کالاهای اساسی را به هر قیمت شده است هم 

از لحاظ میزان به وفور و هم از لحاظ قیمت کنترل شده باشد.
آل اسحاق در پایان گفت: الان که طبق گزارش بانک مرکزی 48 درصد 
برخی از کالاهای اساســی گران شده است دولت باید دقت کند که این 
طبقه متوسط با توجه به درآمدهای کم خود بتوانند این کالاهای اساسی 
را تهیه کنند. زیرا مردم برای تهیه کالاهای اساســی در فشــار هستند و 
ســابقه کار دولت های قبل نیز نشان می دهد که تمامی آنها بر روی این 
موضوع حساس بودند و اجازه نمی دادند که یکدفعه برنج به کیلویی 13،  

14 هزار تومان برسد.
گفتنی اســت، کیهان در گزارش دیروز خود نوشت:  دولت نرخ تورم 
را 7 درصد اعلام کرده اما متوسط مهم ترین اقلام پرمصرف خانوار مانند 
گوشــت، مرغ و برنج بر اســاس آمار بانک مرکزی و قیمت بازار، طی سه 

سال اخیر بیش از 53 درصد افزایش یافته است.

گروه اقتصادی-
روز گذشته در سایه انفعال 
دولت تدبیر و امید، بی ثباتی در 
بازار ارز به اوج رسیده و قیمت 
دلار با عبور از مرز 4100 تومان 
تا رقم 4130 تومان نیز افزایش 

پیدا کرد. 
برخلاف ادعاهای دولت موسوم 
بــه تدبیر وامید مبنــی بر ثبات 
در بــازار ارز، فقط طی بیســت و 
چهار ســاعت گذشته قیمت دلار 
با نوسانات شــدیدی مواجه شد 
و به صورت لحظــه ای با افزایش 

همراه بود.
این نرخ که روز شنبه تا 4055 
تومان نیز رسیده بود، در لحظات 
آغازین بازار در روز گذشــته ابتدا 
با 4060تومان نرخ گذاری شــد 
سپس به 4070، چند لحظه بعد 
به 4080 و... رسید ، هرچه به ظهر 
نزدیک می شدیم سرعت افزایش 
دلار نیز شدیدتر می شد تا اینکه 
بالاخره صعود نرخ دلار در کانال 

4130 تومان متوقف شد.
ایــن وضعیــت نابســامان و 
بی ثبــات در حالــی رخ داد که 
دولت حســن روحانی از مدت ها 
پیــش یکی از افتخارات خود را با 

ثبات بودن بازار ارز ذکر می کرد و 
مدام به انتقاد از عملکرد دولت قبل 
می پرداخت امــا هم اکنون همان 
ثبات مدنظر دولت )چنانچه ولی الله 
ســیف، رئیس کل بانک مرکزی 
چندی پیش گفته بود: سیاســت 
اصلی بانک مرکزی ثبات در بازار 
ارز است( هم ماههاست که از بین 
رفته و هر روز شاهد ثبت رکوردی 

جدید در خصوص بالا رفتن نرخ 
ارز هستیم.

هر چند هم رئیس کل بانک 
مرکزی و هم وزیر اقتصاد در نیمه 
نخســت آذر ماه مدعی طبیعی 
بودن افزایش نرخ ارز شده و گفته 
بودنداین نرخ کنترل می شــود و 
قیمتها به 3600 برمی گردد، اما 
افزایش هــای مداوم نرخ ارز از آن 

زمان تاکنون نیز نشــان می دهد 
این ســخنان چندان محل اعتبار 
نبوده و قیمت ارز که از مهر ماه )به 
خصوص از ابتدای آذر( رشد قابل 
توجهی داشت )رقم بسیار بالای 
در حدود 600 تومان(، همچنان 
روند صعودی خود تا روز گذشته 

را حفظ نموده است. 
تمامــی این مــوارد در حالی 

است که در سال های 90-91 که 
بازار ارز دچار شــوک ارزی شد، 
بســیاری از اقتصاددانــان منتقد 
دولت قبــل، از وضعیت به وجود 
آمده و خروج قدرت تصمیم گیری 
از فعالان اقتصادی گلایه داشتند 
و در شــرایط کنونــی نیز همین 
موضوع - بلکه شــاید عمیق تر- 
مجددا رخ داده است، بدین بیان 
که ارزش پول به کمترین میزان 
ارزش اسمی خود در طول تاریخ 
)با عبــور از کانال 3800 تومان( 
رســیده و در ادامه نیز با عبور از 
کانال های 3900 و 4000 تومان، 
رکوردهای خود را هم به سرعت 

در نوردیده است!
نکتــه دیگــر اینکــه یکــی 
از مــواردی که همواره توســط 
کارشناسان گوشزد می شد، تعمد 
دولت در بالا بردن نرخ ارز به دلیل 
جبران کسری بودجه - خصوصا 
در این زمان که بودجه ســال 96 
در حال بررســی است- می باشد، 
چنانچــه در این مورد حســین 
صمصامی، سرپرست اسبق وزارت 
اقتصاد گفته بود: دولت هزینه های 
خودش را محاســبه کرده است. 
از آن طــرف درآمدهای مالیاتی 

و ســایر درآمدهایش را محاسبه 
کرده تا متوجه شــود که کسری 
درآمدهایش چقدر است؟ براساس 
آن کسری، نرخ دلار را هم تعیین 

می کند.
به عبارت دیگر با توجه به اینکه 
عرضه ارز در انحصار دولت بوده و 
درآمدهای ارزی نیز نسبت به نرخ 
ارز حساســیتی ندارد، صمصامی 
نیز در این باره معتقد اســت: این 
بازار بازاری اســت که خود دولت 
نــرخ آن را تعیین می کند. دولت 
هر وقت که خواســت و عرضه را 
کم کرد دلار بالا می رود. بنابراین 
بحث یکسان سازی نرخ ارز هم به 
این مسئله اضافه شده که قیمت 

دلار بالاتر برود.
به هر شــکل وضعیت کنونی 
بازار ارز نیازمند رسیدگی و توجه 
بیشتری می باشد چراکه وضعیت 
بــازار مهمی ماننــد ارز، اهمیتی 
بیشــتر از جبران کسری بودجه 
و افزایــش درآمد دارد، چه اینکه 
پاییــن آمــدن ارزش پول ملی و 
تورمی که متعاقــب افزایش نرخ 
ارز رخ خواهد داد، می تواند لطمات 
جبران ناپذیــری را بــه اقتصاد و 

معیشت مردم وارد کند.

در سایه انفعال دولت تدبیر و امید

بی ثباتی در بازار ارز به اوج رسید؛ دلار 4130 تومان شد

در پی جریمه 3هزار میلیارد 
لوازم  مشــهور  برند  تومانــی 
تخلفات  به  دلیل  کره ای  خانگی 
اقدامی  در  وزیر صنعت  گمرکی، 
به  نامه ای  ارسال  با  سؤال برانگیز 
اقدام  خواستار  گمرک  رئیس کل 

فوری برای لغو این جریمه شد.
چنــد روز پیش خبر تخلف یک 
برند مشــهور لوازم خانگی کره ای در 
ایران منتشــر شــد که بر اساس آن 
گمرک این شرکت را متخلف شناخته 
و جریمه 3000 میلیارد تومانی را برای 

آن در نظر گرفته بود.
به گزارش تســنیم، در پی اعلام 
این خبر محمدرضا نعمت زاده، وزیر 
صنعــت، معدن و تجارت با ارســال 
نامه ای بــه گمرک ایران خواســتار 
رفع مشــکل به وجود آمده برای این 
شرکت کره ای شده است. نعمت زاده 
در این نامه استناد کرده که »گمرک 

ـ الف از  ایران با اســتناد به قاعده 2 ـ
قواعد تفسیری سیستم هماهنگ شده، 
قطعات وارداتی شرکت مذکور را که 
در خط تولید به  منظور تولید کالای 
نهایی به کار می رود، مشمول پرداخت 
حقوق ورودی کالای کامل آن هم با 
مأخذ دو برابر حقوق ورودی )به  استناد 
قرار گرفتن کالا در طبقه بندی گروه 
10( و همچنین متعاقب آن پرداخت 

جرایم نموده است.
نظر به اینکه قطعات وارداتی جهت 
تولید کالای نهایی از جمله یخچال، 
یخچال فریزر، لباسشویی و غیره بوده و 
برای تبادل آن به محصول نهایی تحت 
عملیات کاری مختلــف )مونتاژهای 
فرعی و اصلی، جوشکاری، شارژ گاز و 
تست نهایی و غیره( قرار گرفته و نهایتاً 
به تولید کالای نهایی منجر می گردد، 
لذا قاعــده )2 ــ الف( در این ارتباط 
موضوعیت ندارد، لازم به توضیح است 

که دفتر بازبینی و حسابرسی گمرک 
ایران طی نامه ای به   استناد ماده 143 
قانون امور گمرکی، شــرکت فوق را 
مشــمول پرداخت جرایم با شــرایط 
پیش گفته دانســته اســت که قطعاً 
براساس توضیحات فوق الذکر بایستی 
نســبت به تجدید نظر در این رابطه 
اقدام فوری به عمــل آمده و اصلاح 

لازم صورت گیرد.«
گفتنی اســت، در گمرکات برای 
واردات کالاهــای مصرفی در جهت 
حمایت از تولید داخل کامل شــده 
تعرفه های ســنگین بالای 50 درصد 
وضع شــده است، این در حالی است 
که اگر یک کالا بــه  صورت قطعات 
منفصل وارد کشــور شود تعرفه های 
آنها وضع می شــود  بر  »یک چندم« 
چراکه با مونتاژ این کالاها در کشــور 
امکان ایجاد اشتغال وجود دارد، این 
درحالی است که سودجویان برای عدم 

مواجهه با تعرفه های گمرکی اقدام به 
واردات قطعــات یک کالا از گمرکات 
مختلــف می کنند تا به این ترتیب با 
فریب گمرک، تعرفه های ســنگین را 
دور بزنند، به همین منظور قاعده دو 
ــ الف برای مقابلــه با این ترفند در 
گمرکات جهان اجرایی می شود. این 
قاعده تأکید دارد که اگر وارد کننده از 
گمرکات مختلف، قطعات یک کالا را 
وارد کند بایــد تعرفه کالای کامل را 

برای هر قطعه بپردازد.
اما شرایط برای شناسایی و اعاده 
حقوق دولتی زمانی سخت تر می شود 
که این دور زنندگان قانون از کارت های 
بازرگانی یک بار مصرف هم بهره گرفته 
باشــند، در این صورت ردیابی کالای 
منفصل که باید تعرفه کامل بر آن وضع 

شود، بسیار دشوار می شود.
بر اســاس این گزارش به  استناد 
گمرک، ایــن برند کره ای با دور زدن 

قاعــده دو -  الف اقدام بــه واردات 
قطعــات از گمــرکات کرده اســت 
که با بررســی های به عمــل آمده در 
گمرک ایران و دایر شــدن کارگروه 
حسابرســی پــس از ترخیص تخلف 
شرکت شناســایی شده و می بایست 
برای جبران حقوق پایمال شده دولتی 
حدود سه  هزار میلیارد تومان جریمه 

را پرداخت کند.
ایــن خبر طــی روزهــای اخیر 
واکنش های گسترده ای در پی داشت 
و مقامــات مختلف در رســانه های 
متعدد نســبت به این اقدام گمرک 
و تخلف برند معروف کره ای واکنش 

نشان دادند.
در همین رابطــه مدیرکل دفتر 
مبــارزه با قاچاق کالا و ارز ســازمان 
تعزیرات حکومتی گفته اســت: اقدام 
شــرکت کره ای که منجر به جریمه 
3 هزار میلیارد تومانی شــد، تخلف 

گمرکی است.
ســیدعبدالمجید اجتهــادی در 
گفت وگو با شــبکه خبر سیما اظهار 
داشــت: در خصــوص پرونده تخلف 
شرکت کره ای، آنها قطعات مربوط به 
یک کالا را از یک گمرک وارد نکردند 
و برخی قطعــات را از بقیه گمرکات 
وارد کردند که تخلف گمرکی محسوب 

می شود.
وی بــا بیان اینکه جریمه 3 هزار 
میلیارد تومانی این شــرکت کره ای 
قطعی نیســت و قابل اعتراض است، 
اضافه کرد: این شرکت حق اعتراض 
دارد و در کمیســیون ها و مراجــع 
رســیدگی به حل اختلاف بررســی 

می شود.
مدیرکل دفترمبارزه با قاچاق کالا 
و ارز سازمان تعزیرات حکومتی افزود: 
عزم جدی مبارزه بــا قاچاق کالا در 

سطح عرضه هنوز ایجاد نشده است.

رئیــس انجمــن علمی 
جنگلبانی ایران گفت: در 5 
آفت  گونه  گذشته 45  سال 
در ســطح 350 هزار هکتار 
طغیان  جنگل های شــمال 
کرده که برای سلامت انسان 

نیز بسیار خطرناک است.
به گــزارش فــارس، هادی 
تبیین  همایش  در  کیادلیــری 
سیاست های حفاظت از جنگل ها 
و طرح استراحت جنگل، اظهار 
داشــت: جنگل ها طی 10 سال 
اخیر با مشکلاتی مواجه شده اند 
و باید به این نکته توجه کرد که 
هر یک درختی که قطع می شود، 
یــک گام به ســمت بیابانزایی 
می رویــم و جنــگل احتیاج به 

استراحت دارد.
وی افزود: در پنج سال اخیر 
با طغیان 45 گونه آفت در سطح 
350 هزار هکتار از جنگل های 

شمال رو به رو بوده ایم که برخی 
از آنها حتی برای سلامت انسان 
نیز بسیار خطرناک است و حتی 
ممکن اســت در آینده، صنعت 

گردشــگری را با مشکل مواجه 
کند.

به گفتــه کیادلیری، میزان 
آتش سوزی جنگل ها در مجموع 

طی 10 سال اخیر به 190 هزار 
هکتار افزایش یافته است.

وی بــه اهمیــت گونه های 
گیاهی جنگل های شمال کشور 

اشاره کرد و گفت: شمشاد یکی 
از درختان بومی جنگل های ایران 
است که ما 40 میلیون اصله از 
این درخت 300 ســاله را طی 
سال های گذشته از دست داده ایم 
و مرگ ومیر دسته جمعی درختان 
اکوسیستم  نابودی  نشان دهنده 
جنگل های ما و فرسایش بسیار 

شدید است.
علمــی  انجمــن  رئیــس 
جنگلبانــی ایران بــه این نکته 
هم اشاره کرد که 130 رودخانه 
و تالاب در کشــور از جنگل ها 
تغذیه می شوند که اکثرا اکنون 
از حالت دائمی به صورت فصلی 

تغییر کرده اند.
وی بهره بــرداری بیــش از 
حــد از جنگل هــا را تهدیدی 
بــرای حفاظت از منابع جنگلی 
کشور برشمرد و گفت: در کشور 
خشکی مانند ایران، جنگل های 

شمال مانند کمان ابرویی بیش 
نیســت و اگر بهره بــرداری از 
زیرزمینی  آب های  ســفره های 
باعث خشکسالی در کشور شده، 
از بین رفتن یخچال های طبیعی 
در قسمت های شمالی نیز سبب 
خشکسالی در آینده خواهد شد.

مورد ضرورت  در  کیادلیری 
اســتراحت و تنفــس جنگل ها 
گفت: استراحت جنگل، تنها عدم 
بلکه  نیست،  چوب  بهره برداری 
باید سالم سازی هم اتفاق بیفتد.
مراتع  و  ســازمان جنگل ها 
طی سه سال اخیر طرح احیای 
اســتراحت  و  تنفس  جنگل ها، 
جنــگل را در دســتور کار قرار 
داده که در این طرح بهره  برداری 
از چوب جنگل هــا و یا اجرای 
طرح های عمرانی که به مناطق 
حساس جنگلی آسیب می رساند، 

ممنوع می شود.

رئیس انجمن علمی جنگلبانی ایران:

40 میلیون اصله درخت شمشاد 300 ساله از بین رفت

عضو کمیسیون صنایع 
خبر داد

بازگشت شرکت  
کره ای بدسابقه به 
بازار خودرو ایران

عضو کمیســیون صنایع و 
معادن مجلس شورای اسلامی از 
بازگشت شرکت کره ای بدسابقه 
ایران  خودرو  بازار  به  هیوندای 

انتقاد کرد.
محمد عزیــزی در گفت وگو با 
فارس با تأکید بر اینکه وزارت صنعت 
باید در بازگشت شرکت های خارجی 
به بازار ایران دقت لازم را اعمال کند، 
اظهار داشت: باید درمورد بازگشت 
مجدد برخی شرکت ها که به بهانه 
تحریم، تعهداتشــان را نســبت به 
طرف ایرانی انجام نداده اند، دقت و 

تجدیدنظر صورت گیرد.
وی افزود: نباید برای شرکت هایی 
که همسو با غربی ها و به بهانه تحریم 
باعث ضرر و زیــان تولیدکنندگان 
ایرانی شده اند، فرش قرمز پهن کرد.
عضو کمیسیون صنایع با اشاره 
بــه برنامه ریزی انجام شــده برای 
بازگشت شــرکت هیوندای کره به 
ایران، تصریح کرد: براساس قراردادی 
که شرکت هیوندای با خودروسازان 
ما داشته است، طرف ایرانی با صرف 
هزینه زیاد کارخانــه ای در منطقه 
محروم تجهیز کرده بود تا محصول 
هیونــدای را تولید کنــد اما طرف 
کره ای در میانه راه به بهانه تصویب 
تحریم ها علیه ایران، همکاری خود 
را قطع کرد درحالی که شرکت راین 
خودرو مجبور به ارائه خدمات پس از 
فروش بوده و همچنان بدون حضور 
و حمایت کره ای ها، این خدمات را 

ارائه می دهد.
عزیزی تأکید کرد: براساس این 
اقدام شــرکت کره ای و قطع رابطه 
همکاری، ضرر و زیان زیادی متوجه 

طرف ایرانی شده است.
وی با انتقاد از شــرایط ســهل 
و آســان برای ورود دوباره اینگونه 
شــرکت ها به بــازار ایــران، گفت: 
اقدامات گذشــته این شــرکت ها و 
شرایط و اولویت  طرف ایرانی قرارداد 
نباید به راحتی از ذهن مســئولان 
وزارت صنعت و فضای کسب و کار 

ایران پاک شود.
عضو کمیسیون صنایع مجلس 
تأکید کــرد: وزارت صنعت باید با 
دقت وضعیت تعهد شرکت هیوندای 
در قرارداد قبلی بــا طرف ایرانی را 
بررسی کند تا مشخص شود که اگر 
ضرر و زیانی ایجاد شــده است، بر 
عهده کیست؟ وی تصریح کرد: در 
صورتی که وزارت صنعت نسبت به 
این موضوع بی توجهی کند، قطعاً راه 
برای بدقولی و بدعهدی شرکت های 
خارجی باز می شــود و در آینده باز 

هم شاهد این اتفاقات خواهیم بود.
در نامه مهم ترین 

تشکل های تولیدی کشور 
مطرح شد

لزوم صادرات 
محصولات 

شرکت های صنایع 
بالادستی از طریق 

بورس کالا
مهم ترین تشکل های تولیدی 
کشــور از جملــه ســندیکای 
ســازندگان  انجمن  آلومینیوم، 
تجهیزات صنعــت نفت ایران و 
و  لوله  تولیدکنندگان  سندیکای 
نامه ای  در  ایران  فولادی  پروفیل 
رئیس جمهور خواستار  به  خطاب 
شرکت های  محصولات  صادرات 
بالادستی از طریق رینگ صادراتی 

بورس کالای ایران شدند. 
در این نامه که به امضای مسئولان 
14 اتحادیه و سندیکای تولیدی کشور 
آمده اســت، بر اجرای ماده 37 قانون 
رفع موانع تولید و همچنین صادرات 
محصولات شــرکت های بالادستی از 
طریق رینــگ صادراتی بورس کالای 
ایــران به منظور ایجاد شــفافیت در 
قیمــت و نحوه صادرات مــواد اولیه 

تاکید شده است. 
مهم ترین خواسته های مطرح شده 
از سوی سندیکاها در این نامه اجرای 
ماده 37 قانون رفع موانع تولید است 
کــه در آن عرضه مــواد خام در تالار 
داخلی بورس کالا مطرح شــده است. 
از سویی دیگر اجرایی شدن ماده 2 و 
3 قانون بهبود مستمر فضای کسب و 
کار در حوزه سیاست گذاری برای مواد 
اولیه و صنایع پایین دســتی و اصلاح 
تعرفــه واردات مواد اولیه و کاهش به 
حداقل ممکن برای ایجاد فضای رقابتی 
در حوزه مواد اولیه با توجه به انحصاری 
بودن بسیاری از صنایع مادر و برخوردار 
بودن آنها از یارانه های گوناگون از دیگر 
مباحث مطرح شده در این نامه است.

دبیر کمیسیون اقتصادی 
تناقض گویی  گفت:  مجلس 
با  مبارزه  مــورد  در  دولت 
قاچاق کالا کاملا آشکار است 
و اراده ای هــم برای مبارزه 

همه جانبه با قاچاق ندارد.
به گزارش خبرگزاری فارس، 
سیدحسن حسینی در پاسخ به 
این پرسش که چرا تبصره 4 ماده 
18 به عنوان یکی از مهم ترین 
تبصره های قانون مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز بیش از یک ســال در 
هیئت وزیران معطل است اظهار 
کرد: اگر قانون مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز بــرای دولت اولویت 
این  آیین نامه اجرایی  داشــت، 
تبصــره را در زمان قانونی خود 

تصویب و اجرایی می کرد.
وی افزود: این تعلل و تاخیر 
دولت در تدوین آیین نامه اجرایی 
نشان دهنده آن است که دولت 
اراده ای برای مبارزه همه جانبه با 

قاچاق ندارد.
اقتصادی  کمیســیون  دبیر 
مجلس با بیان اینکه تناقض گویی 
دولت در مورد مبارزه با قاچاق 
اســت،  آشــکار  کامــلا  کالا 
خاطرنشــان کــرد: در بحــث 
مناطق آزاد کــه مبادی اصلی 
ورودی قاچاق است، این ابهام و 
تناقض گویی از سوی دولت قابل 

رویت و رصد است.
حسینی با اشاره به تصویب 
اخیر طرح تحقیق و تفحص از 
روند مبارزه بــا قاچاق کالا در 
مجلس  اقتصادی  کمیســیون 
گفت: به دلیل روند کند مبارزه با 
قاچاق کالا از سوی دولت، طرح 
تحقیق و تفحص از روند مبارزه 
با قاچاق کالا بــا امضای هفت 
نماینده و مورد تایید قرار گرفتن 
از سوی کمیســیون اقتصادی، 
اعضای کمیته مشــخص و این 
طرح تقدیم هیئت رئیسه مجلس 

شــد. زمان اجــرای آن به نظر 
هیئت رئیسه بستگی دارد.

این نماینده مجلس ادامه داد: 
طــرح تحقیق و تفحص از روند 
مبارزه با قاچاق کالا جهت روشن 
کردن دلایل معطل گذاشــتن 
تبصره 4 مــاده 18 و بندهای 
دیگر این قانون از سوی هیئت 

وزیران است.
حسینی با اشاره به اینکه نگاه 
ما در مبارزه با قاچاق کالا نگاهی 
ملی است، بیان کرد: قطعا قاچاق 
کالا و ســودهای حاصل از آن 
استفاده شخصی را به دنبال دارد 
که در نتیجه سوءاســتفاده های 
اشــخاص حقیقی و حقوقی را 
در پی خواهد داشــت. مافیای 
اقتصــادی در عــدم تدوین و 
تصویــب آیین نامه اجرایی مواد 
قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
به خصــوص تبصره 4 ماده 18 

نقش به سزایی دارند.

دبیر کمیسیون اقتصادی مجلس:

آمار دولت از قاچاق کالا
 متناقض است

شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی خبر داد

عرضه بنزین با برندهای جدید 
از ماه آینده

ملی  بازرگانی شرکت  مدیر 
از  نفتی  فرآورده هــای  پخش 
عرضه بنزین با برندهای جدید 

از بهمن ماه خبر داد. 
به گزارش تســنیم، محمدرضا 
مظلومی با بیــان اینکه »در طرح 
برندســازی، شــرکت های مختلف 
می توانند جایگاه های موجود را تحت 
یک برند درآورنــد، یا جایگاه های 
موجود را خریداری کنند و یا اقدام 
به احــداث جایگاه کنند« گفت: 3 
پالایشگاه نیز در میان شرکت هایی 
که مجوز فعالیت در زمینه برند در 
عرضه ســوخت را گرفته اند، حضور 
دارند که این پالایشگاه ها، پالایشگاه 
شــیراز، اصفهان و تبریز هســتند 
و می توانند بنزیــن مورد نیاز را بر 
اساس شــرایط اقتصادی خود هم 
تولید کنند و هــم اقدام به واردات 
بنزین کرده و در جایگاه های تحت 

برند خود عرضه کنند.
وی ادامــه داد: در حال حاضر 

3هزار و 600  جایگاه عرضه سوخت 
مایع در کشور وجود دارد که 191 
جایگاه، دولتــی و مابقی متعلق به 
بخش خصوصی است، که این 191 
جایگاه شرکتی نیز به زودی واگذار 

می شود.
این مقام مســئول خاطرنشان 
کــرد: هر شــرکت تحت نــام هر 
برند می توانــد حداکثر 20 درصد 
جایگاه هــای کشــوری، 30 درصد 
جایگاه هــای اســتانی و 50 درصد 
جایگاه های یک شهرســتان را در 

اختیار بگیرند.
وی افــزود: صاحبان برند خود 
نظارت لازم را در عرضه بنزین هم 
از لحاظ کیفی و کمی برعهده دارند 
و شرکت ملی پخش نیز نظارت عالیه 

را بر این برندها انجام می دهد.
مظلومی با تاکید بر اینکه »فعلا 
در طرح برندســازی قیمت بنزین 
افزایش پیدا نمی کند،« گفت:»فعلا 
برندهــا باید قیمت ســوخت را بر 

اســاس نرخ مصوب دولتی عرضه 
کننــد اما در آینــده این طرح به 
سمتی می رود که با انحصارزدایی 
و ایجاد فضای رقابتی شاهد عرضه 
سوخت با قیمت های متفاوت ناشی 
از عرضــه بنزین بــا کیفیت تر و با 

خدمات بهتر باشیم.
مدیر بازرگانی شرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتی بــا بیان اینکه 
از شــرکت های هواپیمایی  »هنوز 
طلبکاریم«  ســوخت  فروش  بابت 
گفت: در حال مذاکره برای تسویه 
مطالباتمان هســتیم و به زودی با 
شرکت های خصوصی برای واگذاری 
عرضه سوخت هواپیماها وارد مذاکره 
می شویم تا برندها نیز بتوانند در این 

زمینه همکاری داشته باشند.
مظلومی از عرضه سوخت توسط 
برندها از ماه آینده خبر داد و گفت: 
عرضــه بنزین تحت نــام برندهای 
صاحب صلاحیــت از بهمن ماه در 

کشور آغاز می شود.

اقتصاددرآینهرسانهها


